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Spørgsmål 

Vedrørende udviklingen af løsning til at udsende vurderinger til ejerlejligheder, sommer-

huse, m.v. bedes ministeren oplyse, hvornår det forventes påbegyndt, og hvornår løsnin-

gen forventes at være færdig. 

 

Svar 

Udviklingen af det nye ejendomsvurderingssystem sker i flere tempi. I første omgang har 

Udviklings- og Forenklingsstyrelsen indsamlet og kvalitetssikret de nødvendige data til de 

nye vurderinger (BBR, plandata, geodata mv.). På baggrund af disse data er de statistiske 

modeller, som kan generere vurderingsforslag for både grundværdier og ejendomsværdier 

for parcel- og rækkehuse, færdiggjort. Efterfølgende har Udviklings- og Forenklingsstyrel-

sen færdigudviklet elementerne til at sagsbehandle simple parcel- og rækkehuse. Disse er 

endnu ikke færdigtestet.  

 

Når elementerne til at sagsbehandle simple parcel- og rækkehuse er færdigtestede, skal 

elementerne til at kunne udsende deklarationsmeddelelser, vurderingsmeddelelser samt 

meddelelser om tilbagebetaling til de simple parcel- og rækkehuse færdiggøres. I forlæn-

gelse heraf vil løsningen til at behandle klager blive udviklet og færdiggjort.  

 

Herefter er det planen, at udviklingen til at kunne sagsbehandle og udsende deklarations- 

og vurderingsmeddelelser til de resterende og mere komplekse parcel- og rækkehuse skal 

gøres færdig. I forlængelse af dette arbejde vil udviklingen til at vurdere og sagsbehandle 

ejerlejligheder og sommerhuse blive færdiggjort. 

 

Det endelige tidspunkt for, hvornår udviklingen til ejerlejligheder og sommerhuse forven-

tes påbegyndt og færdiggjort er ikke endeligt fastlagt. Det er bl.a. derfor, at projektet skal 

trykprøves af eksterne eksperter, så der bl.a. kan fastlægges en tidsplan, der holder.  
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